
UCHWAŁA NR X/139/2019
RADY MIEJSKIEJ  W SUWAŁKACH

z dnia 29 lipca 2019 r.

w sprawie  rozpatrzenia skargi Jerzego Z. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(Dz. U. z 2019 r. poz. 506), art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. – Kodeks postępowania 
administracyjnego (Dz. U. z 2018 r. poz. 2096, z 2019 r. poz. 60,730,1133) oraz § 66a ust. 7 Statutu 
Miasta Suwałk (Dz. Urz. Woj. Podl. z 2017 r. poz. 2373, z 2018 r. poz. 3870, 5358)  uchwala się, 
co następuje:

§ 1. 1. Uznaje się skargę Jerzego Z. na na działalność Prezydenta Miasta Suwałk za bezzasadną.

2. Uzasadnienie stanowi załącznik do niniejszej uchwały.

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach do powiadomienia 
Skarżącego  o sposobie załatwienia skargi.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Suwałkach

Zdzisław Przełomiec
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UZASADNIENIE

Do kancelarii ogólnej Urzędu Miejskiego w Suwałkach dnia 13 maja 2019r. wpłynęła
skarga Jerzego Z. na niewłaściwe postępowanie administracyjne Prezydenta Miasta Suwałk w
sprawie wydania pochopnych i bez konsultacji ze społeczeństwem decyzji budowy największej w
Polsce elektrociepłowni opalanej odpadami meblarskimi. Prezydent Miasta wydał pozytywne
decyzje administracyjne na budowę zakładu w Suwałkach inwestorowi BS MARKA Sp. z o. o. Sp.
Komandytowa z siedzibą w Wołominie.

Na posiedzeniu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach dnia
3 czerwca 2019 r. przewodniczący komisji powołał trzyosobowy zespół do zbadania powyższej
skargi. W trakcie czynności kontrolnych ustalono, że już w 2016 r. wpłynął do Urzędu Miejskiego
wniosek firmy PADMA z prośbą o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla
realizacji przedsięwzięcia polegającego na budowie instalacji do termicznego przekształcania
odpadów płyt drewnopochodnych w Suwałkach. Na podstawie wniosku firmy PADMA Urząd
Miejski skierował do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska Wydział Spraw Terenowych I w
Suwałkach i Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach prośbę o wydanie
opinii w sprawie obowiązku przeprowadzenia oceny oddziaływania przedsięwzięcia na
środowisko. W odpowiedzi na prośbę Urzędu Miejskiego obie te instytucje odpowiedziały, że dla
przedsięwzięcia polegającego na budowie instalacji do termicznego przekształcania płyt
drewnopochodnych w Suwałkach nie istnieje konieczność przeprowadzenia oceny oddziaływania
na środowisko co ściśle wiąże się z brakiem konieczności przeprowadzenia konsultacji
społecznych.

W 2018 r. wpłynął kolejny wniosek do Urzędu Miejskiego z firmy BS MARKA
o wydanie decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na
budowie elektrociepłowni opalanej biomasą. W tym przypadku Urząd Miejski wystąpił do
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska Wydział Spraw Terenowych I w Suwałkach,
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach i Państwowego Gospodarstwa
Wodnego Wody Polskie Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Białymstoku Zarząd Zlewni w
Augustowie o wydanie opinii w sprawie obowiązku przeprowadzenia oceny oddziaływania
przedsięwzięcia na środowisko.

Zarówno w poprzedniej sytuacji jak i w tej instytucje te wyraziły opinie, że dla

przedsięwzięcia polegającego na budowie elektrociepłowni opalanej biomasą drzewną w

Suwałkach nie istnieje konieczność przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko co i w

tym przypadku wiąże się z brakiem konieczności przeprowadzenia konsultacji społecznych dla tej

inwestycji. Prezydent Miasta Suwałk jako organ decyzyjny może sam wystąpić do inwestora o

przeprowadzenie oceny oddziaływania na środowisko, jednak po zaopiniowaniu przez wyżej

wymienione instytucje o braku takiej konieczności może od tego odstąpić.

Odnosząc się do skargi Jerzego Z. można stwierdzić, że Prezydent Miasta Suwałk nie

naruszył prawa, gdy nie nakazał przeprowadzenia konsultacji społecznych. W Urzędzie Miejskim

był wyłożony do wglądu plan zagospodarowania przestrzennego dla strefy ekonomicznej, jednak z

zaproszonych listownie 363 osób przyszło tylko 8. Dodatkowo, na zorganizowanym przez

Prezydenta Miasta spotkaniu z mieszkańcami i przedstawicielem inwestora w dniu 24 czerwca

2019 r., mieszkańcy mieli możliwość wyrażenia swoich zastrzeżeń wątpliwości i pytań, na które

uzyskiwali odpowiedzi.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach pragnie zwrócić uwagę,

że instytucja konsultacji społecznych powinna odgrywać ważną rolę w życiu społecznym i nie

należy jej unikać. Otwartość i przejrzystość pracy urzędu należy do dobrych praktyk pracy

administracyjnej, o którą trzeba stale zabiegać. Ponad to komisja sugeruje aby przy okazji

zaproszeń kierowanych do mieszkańców ująć w nich informacje czego ogólnie dotyczy taki plan
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zagospodarowania przestrzennego i w jakim celu jest zmieniany.

W oparciu o zebrane informacje, Komisja Skarg, Wniosków i Petycji sugeruje Radzie
Miejskiej w Suwałkach uznanie skargi Jerzego Z. za bezzasadną przedkładając stosowny projekt
uchwały.
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